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Protokół Nr 39 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 29.10.2013r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało do godz. 13:00 – 14:50. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka       - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka      - Iwona Sikorska 
3. Skarbnik Gminy Więcbork      - Alina Kruk 
4. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  - Adam Kubiak 
5. Gł. Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  - Grażyna Kamińska 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich zebranych  
i przypomniał porządek obrad spotkania, który obejmował: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork na lata 2013 - 2015. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
3. Opinia Komisji w sprawie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczącego zwolnienia z podatku. 
4. Sprawy różne. 
 
Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 
W dalszej części Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu przez Skarbnik Gminy 
Więcbork celem omówienia projektów uchwał finansowych. 
 
a) uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na lata 

2013 - 2015. 
Zmiany WPF na rok 2013 skorelowane są ze zmianami w budżecie Gminy Więcbork, 
natomiast jeżeli chodzi o rok 2014 i lata dalsze zmiany wynikają z faktu, iż na chwilę obecną 
znane są już założenia do projektu budżetu na kolejny rok i z dużym przybliżeniem można 
oszacować planowane dochody i wydatki. Praktycznie rok 2014 jest próbą syntezy 
wszystkich posiadanych danych. W dalszych latach starano się zachować na względnie 
stałym poziomie do roku 2014. Od roku 2014, o czym Radnym wiadomo, aby móc uchwalić 
budżet na kolejny rok, konieczne jest spełnienie kryterium finansowego wynikającego z art. 
243 ustawy o finansach publicznych i ten projekt uchwały został również przeanalizowany 
pod tym kątem. Stąd też konieczność weryfikacji danych z zakresu przychodów i rozchodów 
budżetu. Rozchody, to oczywiście w przypadku Gminy spłaty rat posiadanych kredytów  
i pożyczek. Aby móc spełnić warunku ww. artykułu ust o finansach publicznych  powstała 
konieczność zweryfikowania tych rozchodów i w związku z tym w przyszłym roku zajdzie 
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potrzeba zmiany harmonogramu spłat rat pożyczek i kredytów, bądź ubieganie się o kredyt 
restrukturyzacyjny lub konsolidacyjny, tak, aby okres spłat zadłużenia Gminy nieco 
wydłużyć. W Wieloletniej Prognozie stopa dotychczasowego zadłużenia zaplanowana jest do 
końca 2026r. Na lata 2014,2015,2016 zaplanowane jest zaciąganie kredytów na pokrycie 
rozchodów Gminy. Aby spełnić wymogi nałożone ustawa o finansach publicznych konieczne 
jest funkcjonowanie WPF do roku 2028. 
 
 
Radni nie wnieśli uwag 
Obecnych 7 radnych 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 6 radnych 
Wstrzymał się od głosu     - 1 radny 

 
b) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 
Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 

WFB.I.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85228 § 2010 o kwotę 3.000,00 zł.                      z przeznaczeniem na 
organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 
zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w  
− rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 143.875,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, 

− rozdz. 85415 § 2040 o kwotę 7.177,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom 
w 2013 r. „Wyprawka szkolna”. 

 
Ponadto: 
Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek od nieterminowych wpłat. 
Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0310 o kwotę 30.855,00 zł. dokonano w 

związku z naliczeniem podatku od nieruchomości od gruntów będących własnością Gminy 
Więcbork, a niepodlegających ustawowemu zwolnieniu. 

Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75814 § 0960 o kwotę 500,00 zł. dokonano z 
uwagi na zwrot darowizny otrzymanej od Nadleśnictwa Runowo Kr. na dofinansowanie 
działalności Klubu Strzeleckiego LOK Więcbork. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 26,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ środków finansowych  z tytułu wydania odpisu dokumentów. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 8.873,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 120,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku 
dochodowego od osób fizycznych. 
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Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0970 o kwotę 58,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku 
dochodowego od osób fizycznych. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 180,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem sali gimnastycznej. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 528,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem autobusu. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85228 § 2010 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano na 
podstawie pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i 
Budżetu Nr WFB.I.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013r. z przeznaczeniem na 
organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 
zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85415 o kwotę 151.052,00 zł. dokonano na podstawie 
pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w  

− § 2030 o kwotę 143.875,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, 

− § 2040 o kwotę 7.177,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2013 
r. „Wyprawka szkolna”. 

Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano z tytułu 
wpłaty dokonanej na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 28/13 z dnia 8 
stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków pieniężnych. 

Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 2.000,00 zł. 
dokonano w ramach wydatków z funduszu sołeckiego Sołectwa Witunia na realizację 
inwestycji pn.: „Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: Dalkowo, 
Frydrychowo, Górowatki, Jastrzębiec, Nowy Dwór, Pęperzyn, Runowo Kraj., Sypniewo, 
Witunia, Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada, Zgniłka”. Zmiany wynikają z faktu 
zastosowania niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych 
przedsięwzięć na 2013 rok Sołectwa Witunia, klasyfikacji budżetowej. 

Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 500,00 zł. 
dokonano celem zapewnienia środków finansowych na wykonanie przyłącza 
energetycznego zasilającego fontannę i szafkę sceny widowiskowej na Placu Jana Pawła II 
w Więcborku w ramach realizacji inwestycji pn.: „Przebudowa oraz podniesienie 
standardu przestrzeni rynku miejskiego oraz części ciągu spacerowego (promenady) w 
Więcborku oraz zagospodarowanie i uporządkowanie terenów zieleni Placu Jana Pawła II 
z wyposażeniem w elementy małej architektury”. 

Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 70005 § 4260 a 71004 § 4300 o kwotę 32.000,00 
zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na zakup energii elektrycznej oraz 
c. o. w ośrodku zdrowia w Więcborku. 

Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 70005 § 4480 o kwotę 30.855,00 zł. dokonano w 
związku z koniecznością zapłaty podatku od nieruchomości od gruntów będących 
własnością Gminy Więcbork, a niepodlegających ustawowemu zwolnieniu. 

Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75018 § 6300 o kwotę 10.400,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty wykonania w roku 2013 inwestycji pn.: 
„Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 
Przestrzennej”. 

Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75023 § 6060 o kwotę 10.400,00 
dokonano celem sfinansowania realizacji  nowej inwestycji pn.: „Zakup licencji systemu 
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operacyjnego WINDOWS 8 PRO – uaktualnienie” wynikającej z  zakończenia wsparcia 
dla dotychczasowego systemu WINDOWS XP. 

Zmian w planie wydatków w rozdz. 75095 pomiędzy paragrafami 4170 i 4210 o kwotę 
1.000,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na wykonanie w ramach 
umowy o dzieło rzeźby Chrystusa Króla z okazji Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej. 

Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75095 § 4210 a 92695 § 4210 o kwotę 2.000,00 
zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na zakup elementów placu zabaw 
na osiedlu Łopiennik w Więcborku. 

Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75095 § 4210 a 75412 § 3030 o kwotę 480,00 zł. 
dokonano celem zapewnienia środków finansowych na ekwiwalent za udział strażaków 
OSP w akcjach ratowniczych. 

Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 2.800,00 zł. dokonano w 
związku z koniecznością zabezpieczenia środków na bieżące funkcjonowanie organów 
samorządowych. 

Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75412 § 6230 o kwotę 20.700,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty zakupu ciężkiego samochodu pożarniczego 
dla OSP Więcbork. 

Zmian w planie wydatków w rozdz. 75702 § 8070 o kwotę 38.270,00 zł. dokonano w związku 
ze zmniejszonymi od planowanych kosztów obsługi długu. 

Zmiany w planie wydatków w dziale 801 podyktowane zostały bieżącym funkcjonowaniem 
oświaty Gminy Więcbork. 

Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80104 § 6050 o kwotę 33.000,00 zł. 
dokonano celem sfinansowania realizacji nowej inwestycji pn.: „Zakup kotła c. o. z 
podajnikiem ślimakowym o mocy 50 KW na ekogroszek w Przedszkolu w Sypniewie”. 

W rozdziałach 85153,85154, na podstawie pisma Działu Wsparcia Rodziny DWR.032.1.2013 
z dnia 10.10.2013r., zmian dokonano z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków na 
realizację programów profilaktycznych. W rozdziale 85205 w części dotyczącej Punktu 
Interwencji Kryzysowej zmian dokonano celem zakupu mebli do PIK. W rozdziale 85206 
w części dotyczącej Wspierania Rodziny zmniejszenie związane jest z przeniesieniem 
środków do rozdziału 85214 na wypłatę zasiłków celowych. 

Zmian w planie wydatków dokonano w rozdziale 85219 oraz w rozdziale 85295  w części 
dotyczącej prac społecznie użytecznych, na podstawie pisma Działu Administracyjno-
Organizacyjnego nr DAO.032.3.2013 z dn. 14 października 2013r. w związku z 
koniecznością zakupu wyposażenia, papieru ksero, specjalistycznych czasopism oraz 
opału. 

Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85228 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano na podstawie 
pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013r. z przeznaczeniem na organizowanie i 
świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi. 

Zmiany w planie wydatków w rozdziale 85401 podyktowane zostały bieżącym 
funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85415 o kwotę 154.322,00 zł. dokonano na podstawie 
pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o 
charakterze socjalnym oraz dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach 
Rządowego programu pomocy uczniom w 2013 r. „Wyprawka szkolna”. 
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Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90015 § 4210 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano celem 
zapewnienia środków finansowych na zakup elementów świetlnych do dekoracji ulic w 
mieście w okresie Świąt Bożego Narodzenia. 

Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90015 § 6050 o kwotę 25.000,00 zł. 
dokonano celem sfinansowania realizacji nowej inwestycji pn.: „Zakup iluminacji 
świetlnych (dekoracje świąteczne) na ulice Więcborka”. 

Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 2.000,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty realizacji w ramach funduszu sołeckiego 
Sołectwa Witunia inwestycji pn.: „Remont i wyposażenie świetlic wiejskich w 
miejscowościach: Borzyszkowo, Czarmuń, Pęperzyn, Suchorączek, Witunia, 
Wymysłowo”. Powyższa kwota zwiększa wydatki z funduszu sołeckiego Sołectwa 
Witunia na realizację inwestycji pn.: „Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: 
Dalkowo, Frydrychowo, Górowatki, Jastrzębiec, Nowy Dwór, Pęperzyn, Runowo Kraj., 
Sypniewo, Witunia, Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada, Zgniłka”. Zmiany 
wynikają z faktu zastosowania niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet 
zaplanowanych przedsięwzięć na 2013 rok Sołectwa Witunia, klasyfikacji budżetowej. 

Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 92195 § 4210 a 92695 § 4210 o kwotę 500,00 zł. 
dokonano w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Nowy Dwór w związku z realizacją 
zaplanowanych zadań na 2013 r. Zmiany wynikają z faktu zastosowania niezgodnej z 
wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych przedsięwzięć na 2013 rok 
Sołectwa Nowy Dwór, klasyfikacji budżetowej. 

Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 500,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zwrotu darowizny otrzymanej od Nadleśnictwa Runowo Kr. na 
dofinansowanie działalności Klubu Strzeleckiego LOK Więcbork. 

Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 § 6050,  § 6057 i § 6059 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty realizacji inwestycji pn.: 

− „Budowa i wyposażenie pola namiotowego w Lubczy”, 
− „Budowa placu zabaw w Więcborku”. 

 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zgłosił uwagę do punktu zmian związanego  
z  zapewnieniem środków finansowych na wykonanie przyłącza energetycznego zasilającego 
fontannę i szafkę sceny widowiskowej na Placu Jana Pawła II. Pytał, czy wcześniej przy 
projektowaniu zadania nie było wiadomo, że będzie tam potrzebne przyłącze energetyczne. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork wyjaśniła, że po wykonaniu Rewitalizacji w sezonie letnim na 
Placu Jana Pawła II będą odbywały się rożnego rodzaju imprezy. Ustawienie sceny 
widowiskowej niejako wymuszać będzie dostęp do łączą energetycznego. Czy mogło być to 
ujęte w projekcie , trudno powiedzieć- pewnie tak. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał o zmianę dotyczącą wydatku na zmianę systemu 
operacyjnego na WINOWS 8, a konkretnie o to, czy komputery, które są na stanie Urzędu,  
a będą podlegały zmianie są do niej przystosowane i będą na tym programie mogły 
funkcjonować.  
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork podała, że wprowadzenie tej zmiany omawiane było  
z informatykiem UM. Gdyby była w tym przypadku również konieczna wymiany sprzętu lub 
jego modernizacji, byłaby ona zasygnalizowana. Wpłynął wniosek jedynie o możliwość 
wymiany systemu. 
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Radny Mariusz Wobszal zastanawiał się, jaki ma wpływ system operacyjny na 
bezpieczeństwo systemu, a z tego co wywnioskował właśnie tym podyktowana jest wymiana.  
 
Radny Szymon Grabinski  wytłumaczył, że dokładnie ósmego kwietnia kończy się okres 
wsparcia dla WINDOWS serii XP. Polega to na tym, że do tej pory praktycznie  codziennie 
wprowadzała różne poprawki, aktualizacje i likwidowała niesprawności obecnego systemy. 
Niesprawności te z kolei pojawiają się z racji oprogramowań, sprzętu i żeby było to 
kompatybilne z nowymi urządzeniami i nowym oprogramowaniem Microsoft musiał 
wprowadzać poprawki. Microsoft stwierdził, że system ten ma ponad dziesięć lat, a mają 
nowe systemy i nie watro im już tego „łatać”. Nie jest to wina informatyków ani Urzędu,  
a wynika to z polityki dużego koncernu i nie ma od tego odwrotu. Jeżeli Urząd będzie chciał 
np.  autoryzować się w bankach, czy korzystać z różnych portali urzędowych, to 
prawdopodobnie prędzej, czy później systemy XP nie będą wpuszczane albo nie będą się  
w stanie uwierzytelnić. Jest to zatem operacja jak najbardziej konieczna, choć nie jest też tak, 
że ósmego kwietnia wszystko przestanie działać. Jeżeli jest jednak możliwość, a informatyk 
stwierdził, że maszyny są w stanie to pociągnąć i jest to jedynie kwestia wymiany 
oprogramowania, to jak najbardziej należy to zrobić. 
 
Radny Kuszewski ponownie zabierając głos poruszył sprawę oświetlenia ulicy Gdańskiej  
w Więcborku, wielokrotnie zgłaszaną w interpelacjach i to nie tylko przez niego. Temat 
ciągnie się już drugą kadencję i odpowiedź zawsze jest jedna: „nie ma pieniędzy i w nie swoje 
nie będziemy inwestować”. Rozumie, że więcborski Rynek będzie piękny i chce się go 
dodatkowo upiększyć, i stać Gminę żeby przeznaczyć dodatkowo 35.000,00 zł na „piękną 
choinkę i zakup drobnych elementów świetlnych”. Cóż jednak z tego, że Rynek będzie 
przysłowiowa „perełką” i wydane zostanie na niego kolejne 35.000,00 zł, kiedy mieszkańcy 
miasta żeby dojść do domu Ida w ciemnościach. Prawda jest, ze jest to droga wojewódzka  
i na pewno Burmistrz na to się zaraz powoła ale przez Rynek również biegnie droga 
wojewódzka i też tam inwestuje się w nie swoje, nie domagając się od dróg wojewódzkich 
współfinansowania. Wobec powyższego po raz kolejny apeluje żeby znaleźć pieniądze  
i ruszyć ten temat, bo uważa, że coś jest nie tak. Skoro stać Gminę żeby przeznaczyć 
35.000,00 zł na świecidełka i choinkę, to winno być ją również stać na postawienie dwóch- 
trzech punktów świetlnych, żeby mieszkańcy Więcborka mogli w miarę oświetlonym mieście 
mogli bezpiecznie przejść do domu. Odnosząc się zaś do analizy budżetu Gminy za I półrocze 
2013 roku wspomniał, że mówił wówczas o rezerwach w dziale „zagospodarowanie 
przestrzenne”. Burmistrz powiedział zdecydowanie, że takowych nie ma. Jeżeli jednak 
przyjrzeć się budżetowi, to one są, bo choćby w bieżącym projekcie ściągane są 32.000,00 zł 
z „usług pozostałych” pozycji „zagospodarowanie przestrzenne”. Zatem te pieniądze są i nie 
należy mówić, że nas nie stać. Te środki są ale pewnych rzeczy nie chce się robić, bo są inne 
priorytety.  
 
Przewodniczący Komisji  stwierdził, że na ulicy Gdańskiej musi się „coś stać”, żeby problem 
rozwiązać. Jest tam ciemno i trudno dostrzec pieszego na drodze. 
 
Radny Wilczyński uważał, że musi być tam i chodnik i oświetlenie. 
 
W tym budżecie już tego nie zrobimy ale trzeba pamiętać o tym w budżecie na rok przyszły – 
Przewodniczący Komisji. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Kuszewskiego 
mówiła, że gdyby krótko po wykonaniu budżetu I półrocza trafił wniosek do Burmistrza 
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Więcborka o umieszczenie w wydatkach zakupu iluminacji świetlnych nie sadzi, by ktoś 
pokusiłby się o zmniejszenie planu wydatków w „obsłudze długu”, czy dziale dotyczącym 
„planu zagospodarowania przestrzennego”, ponieważ dopiero realizacja dalszych miesięcy 
daje nam pełniejszy obraz, czy gdziekolwiek te rezerwy są. Podobna sytuacja była  
w przypadku termomodernizacji budynku MGOPS. Można bezpiecznie coś zdjąć dopiero pod 
koniec roku, kiedy z dużym prawdopodobieństwem można oszacować, jakie wydatki do 
końca roku Gmina będzie w stanie ponieść. 
 
Radny Grabinski był zdania, że jeżeli teraz zostanie oddany do użytku ładnie 
zagospodarowany Rynek, a nie będzie tych iluminacji, to na pewno ludzie będą to 
wypominać. Z drugiej strony, faktycznie wydawać 35.000,00 zł na ten cel. Zastanawiał się, 
czy tej kwestii nie należałoby przegłosować, czy też zrobić rozeznanie czy ktoś ma inny 
pomysł na zagospodarowanie tej kwoty. 
 
Radny  Ireneusz Balcer zabierając głos w sprawie zagospodarowania ww. kwoty sugerował 
przeznaczenie jej na zorganizowanie małego boiska i placu zabaw w Pęperzynie III. 
Kilkakrotnie monitowała u niego w tej sprawie młodzież tam mieszkająca. Gros pieniędzy 
pozostaje w samym Pepęrzynie natomiast przyległe osady czują się zapomniane. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że rozmawiał z dzierżawcą gruntów w Pęperzynie III, 
który ewentualnie mógłby zostać przejęty z Agencji na ww. cel. Żeby cokolwiek zrobić musi 
być wpierw na to odpowiednie miejsce i obecny dzierżawca terenów w tamtejszej okolicy 
zgodził się na wydzielenie pewnej części tych gruntów, których i tak nie użytkuje. Na 
początku listopada Burmistrz będzie w Agencji i wskaże tenże grunt. Czy bezie zgoda 
Agencji, to się okaże. W każdym bądź razie sprawa nie jest do końca zapomniana, bo coś  
w tej materii się dzieje. 
 
Przewodniczący Komisji  zapytał o, o co wnioskował radny Grabinski. 
 
Czy chcemy zagłosować za tym konkretnym punktem wykazanym w zmianach. Czy chcemy 
to przeznaczyć na iluminacje, czy nie, a jeżeli nie to na co - radny Grabinski. 
 
Radny Kuszewski zapytał, czy Burmistrz orientuje się, jaki jest koszt założenia jednego 
punktu świetlnego. 
 
Kilkakrotnie podawałem ten koszt. Teraz nie aktualizowałem swojej wiedzy, więc ciężko jest 
mi powiedzieć. Jeżeli jest już kabel położony, to dołożenie tylko słupa oświetleniowego wg 
Informacji od specjalistów ENEA sprzed trzech lat koszt wynosi od 5.000,00 zł – 8.000,00 zł. 
Jeżeli dodatkowy trzeba pociągnąć kabel jest to proporcjonalnie wyższy koszt, plus 
wykonanie projektu – mówił Burmistrz Wi ęcborka.   
 
Radny Waldemar Kuszewski proponował, aby 25.000,00 zł przeznaczyć na projekt  
i wykonanie punktów świetlnych na ulicy Gdańskiej w Więcborku. 
 
Wykonać na pewno się nie da. Musi być wykonana dokumentacja wraz z uzyskaniem zgody 
właściciela gruntu, którym jest Zarząd Dróg Wojewódzkich – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny Wobszal prosił, by doprecyzować na, co konkretnie – na jakie iluminacje 
przeznaczone są wymienione kwoty tj. 10.000,00 zł i 25.000,00 zł. 
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W granicach 25.000,00 zł kosztuje duża sześciometrowa choinka – Skarbnik Gminy. 
 
Informacja wywołała ogromne zdziwienie radnych. 
 
Nie jest to żywa choinka. Jest to choinka do corocznego montażu i demontażu – Skarbnik 
Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że chce żywej choinki. 
 
Tyle nie można dać za choinkę – radny Wilczyński 
 
Obawiam się, że takie ceny są – Skarbnik Gminy. 
 
Ale na to nas niestety nie stać – Przewodniczący Komisji. 
 
Żeby miała stanąć ładna choinka to w granicach tych 6m musiała by być, żeby była widoczna 
– Skarbnik Gminy. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka powiedziała, że skoro zakup choinki wzbudza takie 
kontrowersje z różnych względów, to prosiła by jednak Komisja pochyliła się nad kwotą 
10.000,00 zł przeznaczoną  na zakup pozwalający uzupełnić istniejące już elementy 
iluminacji. 
 
Radny Kuszewski stwierdził, że podtrzymuje swój wniosek aby 25.000,00 zł przeznaczyć na  
projekt i wykonanie punktów świetlnych. Jeżeli okaże się, że tych pieniędzy brakuje, będzie 
się szukało ich dalej. Radny zdawał sobie sprawę, że jest końcówka roku i wszystkiego nie da 
się zrobić do końca roku, chciałby jednak wiedzieć, co Burmistrz zrobił przez sześć lat żeby 
te punkty świetlne  na ulicy Gdańskiej powstały, oprócz zapewniania, że wykonanie nastąpi  
z kolejnym budżetem, bądź twierdzeniem, że „nie stać nas na robienie komuś prezentów” 
/ właścicielem terenów przy ulicy Gdańskiej jest zarząd Dróg Wojewódzkich/. 
 
Przewodniczący Komisji  zarządził głosowanie nad odrzuceniem kwoty 25.000,00 zł 
 
Burmistrz Wi ęcborka zaproponował pozostawienie kwoty 10.000,00 zł i wydatkowanie jej  
na uzupełnienie iluminacji świetlnych już istniejących, a 25.000,00 zł przeznaczyć na 
dokumentacje i zlecenie projektu, bo kwota ta na tyle prawdopodobnie wystarczy. Natomiast 
wykonanie punktów odłożyć do czasu uzyskania wymaganych przyzwoleń właściciela terenu 
i znalezieniu odpowiednich środków w przyszłorocznym budżecie Gminy. 
 
Radny Kuszewski przychylił się do propozycji Burmistrza, aczkolwiek uważa, że jeżeli  
w tym roku zostanie ten krok podjęty, to w przyszłym roku i budżecie na 2014 rok, kolejnym 
krokiem będzie w końcu realizacja tego zadania. 
 
Radny Balcer pytał, czy kwotę 25.000,00 zł można przenieść do rezerwy budżetowej . 
 
Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że środki na zakup iluminacji świetlnych pochodzą że 
środków wygospodarowanych w pozycji „obsługa długu” i  de facto musiałyby tam powrócić. 
Co zaś do umieszczenia ww. inwestycji w przyszłorocznym budżecie, to należy odwołać się 
do Wieloletniej Prognozy Finansowej w której, w roku kolejnym umieszczone jest 
8.000.000,00 zł wydatków majątkowych. Oznacza to, że plan jest bardzo napięty. 
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Jeżeli mówimy o inwestycjach przyszłorocznych i kwocie 8.000.000,00 zł, to wszystko się 
zgadza ale w ten sposób można obalić każdą propozycję, nawet tą która kosztowałaby 
10.000,00 zł, czy 20.000,00 zł. Myślę, że da się spiąć budżet, mimo takiej inwestycji i nie 
będzie to coś, co przewróci budżet i wskaźniki – mówił radny Kuszewski. 
Radny poprosił też o przegłosowanie wniosku formalnego, który zgłosił modyfikuj ąc go 
w sugestię Burmistrza Wi ęcborka tj. wniósł o przeznaczenie kwoty 25.000,00 zł na  
wykonanie projektu oświetlenia ulicznego przy ul. Gdańskiej w Więcborku 
 
Obecnych 9 radnych  
 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 
 

Następnie poddano zaopiniowaniu projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 
Więcbork uwzględniającego powyżej przyjęty wniosek 

 
 
Obecnych 9 radnych 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 8 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
 
W kolejnym punkcie spotkania Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała wniosek Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Więcborku dotyczący zwolnienia Spółki z podatku. 
 
Przewodniczący Komisji  przypomniał, że wniosek ten pojawił się już na poprzednie im 
posiedzeniu Komisji ale ponieważ był on dla radnych niezrozumiały nie został on 
zaopiniowany. Komisja wniosła o jego doprecyzowanie i przedstawienie na kolejnym 
spotkaniu. Wniosek taki został przedłożony wraz z opinią Radcy Prawnego UM /Załącznik 
Nr 1 i Nr 2 do niniejszego Protokółu do wglądu w biurze RM/. 
 
Burmistrz Wi ęcborka nawiązując do opinii Radcy Prawnego UM stwierdził, że nie do końca 
się z nią zgadza, zwłaszcza jeżeli chodzi o ostatni akapit przedmiotowego pisma. Jeśli chodzi 
np. o budynki i budowle związane z prowadzeniem cmentarzy, to nie dotyczą one tylko ZGK 
w Więcborku ponieważ na terenie gminy są również cmentarze parafialne, zatem ulga nie 
dotyczyła by tylko jednego podmiotu. Trudno jest mu jednak odnieść się w tej kwestii do 
wodociągów i kanalizacji tj. czy części z nich nie jest własnością jakiś części wspólnych przy 
spółdzielniach mieszkaniowych, czy jednorodzinnych, bo z tego co wie Powiat już się tego 
wyzbył i wszystkie przepompownie urządzeń kanalizacyjnych przeszły na nasz stan.  
 
Są jeszcze kanalizacje sanitarne wewnętrzne na terenie Zakładu. Ostatnio szpital nam 
przekazał przepompownię, nie jest pewny czy Powiat przekazał już wszystko. Na pewno 
przekazane jest Sypniewo i urządzenia przy Liceum Ogólnokształcącym. Dwa lata temu 
przekazany został nam Suchorączek. Jeśli chodzi o cmentarze, to według jego wiedzy związki 
wyznaniowe z mocy ustawy zwolnione są z płacenia podatku  – p. Kubiak. 
 
Przewodniczący Komisji mówił, że pomimo wszystko byłby przeciwny udzieleniu ulgi  
w podatku, a jeżeli jest wola, by Zakład budował wodociągi wymienione we wniosku i one są 
rzeczywiście potrzebne, należałoby to przeprowadzić poprzez zwiększenie kapitału 
zakładowego ZGK, co też pozwoli mu na skorzystanie z możliwości odliczenia VAT. 
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Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania wniosku. 
 
Obecnych 9 radnych 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem wniosku głosował - 1 radny 

Przeciwnych       - 7 radnych 
Wstrzymał się od głosu     - 1 radny 

 
 
Opinia do wniosku negatywna 
 
W sprawach różnych radny Szymon Grabinski pytał, czy jest możliwość takiego 
ustawienia wywozu śmieci, żeby nie trzeba było wystawiać worków na śmieci przed posesje. 
Przeraża go bowiem fakt, ze wystawione przed posesje worki, niekiedy leżą tam po trzy- 
cztery dni, czy nawet tydzień, a nawet, gdy czasami zbierane są tego samego dnia, to stoją od 
rana i wygląda to bardzo nieestetycznie – stwarza obraz bałaganu. Przez tyle lat Firma 
jeździła i wywoziła nieczystości stałe z posesji i tego w ogóle nie było widać dziś jest 
zupełnie odwrotnie. Chciał wiedzieć, czy w tym względzie system można jakoś usprawnić  
i uwzględnić to przy okazji przeszłego przetargu. 
 
Przewodniczący Komisji  podkreślił, że rzeczywiście nieczystości są wywożone, co prawda 
w różnych porach, nieraz późnych ale się to odbywa. Niemniej widok tych śmieci stojących 
przy posesjach też mu się nie podoba.  Dopytywał, czy jest szansa na to, że na wszystkie 
rodzaje śmieci będą pojemniki.  
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że dodatkowe pojemniki, to dodatkowy koszt  
i dodatkowa składowa w opłacie. Podobne uwagi, jakie zgłaszają radni płynęły z terenów 
wiejskich. Tego problemu nie było, jak wszystko wrzucało się do pojemników stojących na 
terenach posesji, a segregacja odbywała się na zewnątrz posesji w pojemnikach 
rozmieszczonych w określonych punktach. Zgodnie z zapisami ustawy segregacja ma się 
odbywać na terenach posesji w miejscach powstawania odpadów i odbierane sprzed posesji. 
Wielu mieszkańców nie czyta informacji, kiedy rzeczywiście – w jakich terminach te śmieci 
są wywożone i wystawiają sugerując się pozostałymi na zasadzie „oni wystawili, to zapewne 
wywożą – ja tez wystawię”. Jak już worek zostanie wystawiony nikt z powrotem go nie 
chowa i faktycznie worki te zalegają po dwa – trzy dni zanim nadszedł czas rzeczywistego, 
zgodnego z harmonogramem, odbioru.  
 
Radna Grażyna Witczak nie do końca zgadzała się z tym, że mieszkańcy wystawiają na 
zasadzie „kowalski wystawił worki, bo zrobił to nowak”, ponieważ na terenie miasta, całe 
miasto ma wywóz w jednym terminie z wyjątkiem budynków wielo lokalowych. Takie 
rozwiązanie wydaje się nie trafione, gdyż Zakład nie jest chyba technicznie w stanie objechać 
całego miasta i zabrać wszystkie worki w jeden dzień. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński był zdania, że  osoby, które chciałby, mogłyby kupić sobie 
same dodatkowe pojemniki i te pojemniki wystawiać, skoro nie ma takiej możliwości ze 
strony wykonującego usługę. 
 
Do pojemnika musi być dodatkowy specjalistyczny samochód. W tej chwili worki pakowane 
są na przyczepę – Burmistrz Wi ęcborka. 
 



11 
 

Można byłoby worek wstawić do pojemnika – radny Wilczyński 
 
Dyrektor ZGK powiedział, że system był dobrze funkcjonujący już od paru lat. Odpady 
selektywne odbierane były z pojemników rozmieszonych w punktach na wsiach i w mieście. 
Różnie podchodziły do tego samorządy i na ogół te ogólno dostępne pojemniki zostały 
zlikwidowane ale też nie nastąpiło to wszędzie. Wygrywając przetarg ZGK postawiło na 
własny koszt, na próbę pojemniki na wsiach i sprawdzamy jak to funkcjonuje. Wygląda to 
tak, że na wsiach, gdzie zabudowa jest zwarta postawione są pojemniki na szkło i plastiki. 
Jeżeli miało to kosztować 10,00 zł od osoby, to można się pokusić o ustawianie pojemników. 
Należy jednak wiedzieć, że Firma wydała na to 200.000,00 zł , czyli nie małe pieniądze,  
a każdy dodatkowy pojemnik trzeba by przekładać na takie kwoty. Jeśli chodzi o odbiór 
segregowanych śmieci, to w mieście akurat pracownicy ZGK się wyrabiają i   ok. godz. 17:00 
– 18:00 całe miast jest opanowane. Dyrektor podał też, że ilości śmieci segregowanych 
znacznie się zwiększyły. Jeżeli chodzi zaś o odpady zmieszane, to czasem Firma jeździ do 
godziny 20:00. 
 
Radny Grabinski prosił, aby przyjrzeć się sytuacji, jaka wytworzyła się przy pojemnikach na 
drodze do Liceum Ogólnokształcącego. Teren, co prawda nie nasz ale wygląda, to 
nieciekawie. Na drodze stoi  6-8 dużych pojemników utrudniając przejazd. Można byłoby to 
przenieść sto metrów dalej przy wjeździe na garaże, gdzie jest na to miejsce.  
 
Radna Witczak zwróciła uwagę, że ludzi należałoby nauczyć zgniatania pojemników  
i butelek plastikowych. Tym sposobem w workach zmieściło by się dużo więcej tego typu 
odpadów i byłaby to również oszczędność dla ZGK, który worki zapewnia.  
 
Dyrektor ZGK przyznał, że rzeczywiście zdarza się tak, że ktoś wrzuci trzy butelki, worek 
zawiąże i wystawi. Przecież nikt nie każe wystawić w danym dniu, a dopiero wówczas, kiedy 
worek będzie pełen. Niestety, jeżeli się tego nie zabierze będzie źle. 
 
Radny Kuszewski pytał ile godzin potrzebuje samochód, aby zebrać w mieście śmieci 
segregowane. 
 
Da samochody jeżdżą do godziny 17:00 – 18:00 – Dyrektor ZGK.  
 
Radny Kuszewski wskazał na przykład Niemiec, gdzie również pojawiają się worki  
z odpadami ale system zbiórki funkcjonuje w ten sposób, że wystawiane są one wieczorem,  
a rano nie ma po nich śladu. Ma jednak świadomość, że są to dużo większe koszty bo chodzi 
tu o pracę w godzinach nocnych, ale porządek na pewno jest i szczególnie chodzi tu o teren 
miasta, gdzie chodniki są wąskie, a zastawione dodatkowo workami stają się nie do przejścia. 
 
Radny Roman Mroczkowski zmieniając temat dyskusji mówił o informacji, jaka pojawiła 
się w prasie a dotyczyła tego, że parkingi w mieście będą bezpłatne. Nie dalej jak dnia 
poprzedniego próbował wjechać na parking ale niestety nie znalazł wolnego miejsca. 
Zastanawiał się , czy całkowite odejście od opłat jest pomysłem trafionym. Nadal będzie się 
upierał, że winien być zakaz przynajmniej jednostronnego parkowania w wąskich uliczkach  
i winna być informacja o możliwości bezpłatnego parkowania na Targowisku Miejskim od 
poniedziałku do środy i nadal płatny parking przy Placu J.P II i za kościołem. Pozostaje 
jeszcze dewastacja szaletu, która może nastąpić, kiedy obiekt pozostanie bez stałego dozoru. 
Trudno było tez radnemu uwierzyć, że utargi z parkingów były tak niskie. 
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Radny Wilczyński stwierdził, że dla niego wciskanie, że utarg dzienny z parkingów był  
w granicach 10,00 zł było „przegięciem”. 
 
Księgowa ZGK i Dyrektor ZGK zgodnie podali, że na powyższe są dokumenty i dotyczy to 
tylko dolnego Parkingu, ponieważ plac jest wyłączony. Z górnego parkingu zbierano przed 
przebudową w granicach 100,00 zł. 
 
W tej części spotkania radny Kuszewski poruszył również sprawę sprzedaży budynku,  
w którym mieści się Przychodnia Zdrowia. Mówił, że ani na sesji, ani na żadnej komisji RM 
nie była omawiana sprawa uchwały Samorządu Mieszkańców Więcborka, która wnioskowała 
o wycofanie się Burmistrza i Rady Miejskiej ze sprzedaży Ośrodka Zdrowia przy  
ul. Powstańców Wielkopolskich 2a. pytał dlaczego nie trafiło to do radnych, ani na żadną 
komisję, czy sesję. Uważał, że jest to tak ważna rzecz, iż nie powinno się sprawy lekceważyć. 
Jeszcze dziś kilka osób powiedziało mu, że jeżeli budynek zostanie sprzedany to „radni nie są 
radnymi Więcborka –radnymi gminy” . Prosił o ustosunkowanie się do tej kwestii. 
 
 
Radny Grabinski pytał, czy oświetlenie znajdujące się na Plaży Miejskiej oraz na 
więcborskim Rynku będzie się cały czas paliło w takiej ilości, jak do tej pory. Wygląda to 
oczywiście bardzo ładnie ale z racji kosztów należałoby ograniczyć to do tego, by paliła się 
np. co druga lampa bądź też o którejś godzinie oświetlenie po prostu było wyłączane.  
W zeszłym roku, jak jeszcze było stare oświetlenie, udało się takie rozwiązanie na plaży 
wprowadzić teraz jest nowe i jakby o tej rzeczy zapomniano. 
 
Zastępca Burmistrza obiecała sprawą się zająć i sprawdzić jakie są możliwości. 
 
Przewodniczący RM odnosząc się do pytania radnego Kuszewskiego powiedział, iż nie czuł 
się w obowiązku nadawać toku sprawie, ponieważ pismo i dokumenty, jakie trafiły od 
Samorządu mieszkańców adresowane były na Burmistrza Więcborka. Co prawda otrzymał je 
z Sekretariatu Urzędu ale nie było w nim oznaczenia, że jest ono nawet do wiadomości 
Przewodniczącego RM, ani jako adresata nie wskazano w nim Rady. W tym przypadku nie 
miał legitymacji do tego, by rozpocząć jakąś procedurę. Samorząd skierował pismo tylko  
i wyłącznie do Burmistrza. Otrzymał je za pośrednictwem Sekretarz Gminy do wiadomości 
ale tylko wewnętrznie , bez wyraźnego wskazania w piśmie, że ma ono trafić „do wiadomości 
Przewodniczącego RM, czy Rady”, gdyby było inaczej – oficjalnie, to na pewno skierowałby 
sprawę do Przewodniczących odpowiednich Komisji RM. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka, stwierdził, że jeżeli chodzi o uchwałę Samorządu 
Mieszkańców, to w tej chwili Burmistrz wykonuje uchwałę Rady Miejskiej, jaka została 
podjęta w sprawie sprzedaży budynku Ośrodka. Przetarg został już ogłoszony, do bodajże 24 
listopada  przewidywana jest wpłata wadium, a 25 listopada nastąpi otwarcie kopert  
z ofertami. Co jednak do konkretnych dat musiałaby to skonfrontować z ogłoszeniem. 
 
Radny Kuszewski ubolewał, że nie ma pisma, o którym mowa powyżej, przy sobie. To, że 
Samorząd winien wypowiedzieć się. W tej sprawie zwróciło mu uwagę kilkoro mieszkańców 
Więcborka i żałuje tego, iż sam osobiście nie pomyślał o tym wcześniej. Niemniej uważa, „że 
dopóki piłka jest w grze”, warto o to walczyć. Mieszkańcy zgromadzeni na zebraniu pytali, 
dlaczego jeżeli jest sprzedawany jakakolwiek budynek użyteczności publicznej, czy jakaś 
większa działka rolna, której właścicielem jest Gmina, zwraca się ona z pytaniem o chociażby 
opinię rady sołeckiej. Samorząd Mieszkańców nie otrzymał, ani takiego pytania, ani 
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poproszony o opinię. Jest to oczywiście tylko opinia, z którą można, ale nie trzeba się 
zgodzić, niemniej procedura jest zachowana. Ponadto z przedmiotowego budynku korzystają  
nie tylko mieszkańcy Więcborka ale również mieszkańcy całej gminy, zatem w tej sprawie 
winni się wypowiedzieć i  mieszkańcy Więcborka i mieszkańcy sołectw. Te argumenty 
podnoszone są przez Samorząd. Uchwała skierowana była do Burmistrza, bo taka jest 
procedura, a zawiera ona wniosek o wycofanie się Burmistrza z podjętej  decyzji, jak również 
do Przewodniczącego RM i Rady Miejskiej o podjecie  uchwały unieważniającej podjętą 
wcześniej uchwałę, i wycofanie się że sprzedaży budynku. 
 
Radny Mariusz Wobszal chciał wiedzieć, jak wycofanie się z uchwały o sprzedaży budynku 
wpłynie na budżet bieżący albo kształt budżetu przyszłorocznego. Pytanie skierowane zostało 
do Skarbnik Gminy. 
 
W tej chwili jest już mało czasu żeby tegoroczne rozchody zmienić, bo dość znaczna kwota 
został wykonana /raty ustawione są na koniec miesiąca/ . Pozostały do zapłacenia trzy Raty 
kapitałowe . Łącznie rozchody na ten rok to ok. 2.500.000,00 zł , zatem koszty obsługi na ten 
rok są dość spore, bo do tych kosztów obsługi oprócz rozchodów tj. rat kredytów i pożyczek 
dochodzą koszty odsetek. W przyszłym roku obawiam się, że musielibyśmy  jeszcze bardziej 
obniżyć raty kredytów i pożyczek, chociaż na chwilę obecną i tak mamy zaplanowane tylko 
940.000,00 zł. – mówiła Skarbnik Gminy. 
 
Jaki byłby zatem wpływ, gdyby ta transakcja nie doszła do skutku – radny Wobszal. 
 
Trzeba byłoby obniżyć raty kredytów i pożyczek o ile jeszcze banki wyrażą taką wolę zmiany 
harmonogramu spłat –Skarbnik Gminy. 
 
Radny Wilczyński powiedział, że od samego początku był za sprzedażą tylko jednego 
skrzydła budynku i ta opcja wydaje mu się zyskałaby większą aprobatę. Gmina zatrzymała by 
ta część, która jest jej naprawdę potrzebna na opiekę zdrowotną. Przeciwny był sprzedaży 
jednego piętra, bo znacząco obniżyłoby to wartość całego obiektu, natomiast w pełni 
akceptowałby sprzedaż  jednego skrzydła obiektu. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka przypomniała, że w budżecie na 2013 rok założono  
i przyjęto sprzedaż piętra budynku  na kwotę 500.00,00zł. Padały też w tamtym czasie 
sugestie, czy nawet wnioski, że sprzedaż samego piętra obniży wartość całego budynku, więc 
po dyskusjach obrano kierunek sprzedaży całości. Jeżeli zaś chodzi o wypowiedź radnego 
Kuszewskiego Pani Burmistrz powiedziała, że również ubolewa, że ani Burmistrz, ani ona nie 
zostali  poinformowani o zebraniu Samorządu Mieszkańców, ponieważ może mogliby 
wówczas odpowiedzieć na pytania, czy wątpliwości mieszkańców odnośnie sprzedaży 
Ośrodka. Nie dowiedzieli się o tym zebraniu. 
 
Ani o tym, co będzie na tym zebraniu. Dowiedzieliśmy się o tym z gazety. Jeżeli chodzi  
o pracę Samorządu Mieszkańców ma pewnego rodzaju uwagi, bo nie powiadamiają, 
natomiast Pan Kuszewski wysyła maile po wszystkich mediach, te do mnie dzwonią 
przyjeżdżają, wypytują – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
 
Panie Burmistrzu otrzymał Pan uchwałę, a dopiero potem informacje poszły do mediów – 
stwierdził radny Kuszewski. 
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Co nie zmienia faktu, że nie zostaliśmy poinformowani – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Do wszystkich uwag Samorządu Mieszkańców odniosę się na najbliższym spotkaniu 
Samorządu Mieszkańców – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Jak już będzie budynek sprzedany – radny Kuszewski. 
 
Panie Kuszewski Pan jako i większość członków Samorządu Mieszkańców, doskonale 
wiedzieliście jaka jest procedura. Doskonale wiedzieliście od zeszłego roku, że w projekcie 
była sprzedaż piętra i po tym czasie były jeszcze spotkania Mieszkańców, nikt tego tematu nie 
podnosił. Natomiast temat podnoszony jest wtedy, kiedy sprzedaż jest również w jakiś sposób 
elementem realizacji budżetu. Ja rozumiem, że w ten sposób Pan chce, żeby budżet nie został 
wykonany. Pana uwaga, jak również radnej Witczak, że w wyniku sprzedaży piętra spadnie 
wartość całego budynku była podnoszona, radni zdecydowali, że jeżeli sprzedać to cały 
budynek i uchwała w takim kształcie wywołana została w sierpniu. Jeżeli Państwo 
wiedzieliście, że uchwała będzie w sierpniu, to wówczas trzeba było zwołać Samorząd 
Mieszkańców, żeby mógł się w tej sprawie wypowiedzieć. Baz względu jednak na to, jaki  
jest Państwa stosunek wyrażony w piśmie, a dotyczący konsultacji, uważam że tam gdzie są 
rady sołeckie i jest sprzedaż jakiegoś majątku o zasięgu lokalnym organ ten wypowiada się  
w danym temacie. Tutaj niemożliwością jest wszystkich zainteresowanych pytać się o zdanie, 
z racji tego, ze ta inwestycja i ten budynek ma charakter ogólno gminny. Wówczas 
musielibyśmy rozmawiać i dać się wypowiedzieć nie tylko z Samorządowi Mieszkańców, a tu 
było ich tylko 18 osób, co nie jest grupa reprezentatywną, ale i z wszystkimi pozostałym. 
Ustawodawca daje możliwość podejmowania decyzji w tej kwestii Radzie. Rada podjęła 
uchwałę najpierw o sprzedaży piętra budynku, a potem o jego sprzedaży i ja to realizuję – 
mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny Wilczyński przyznał, że rzeczywiście najpierw mowa była o sprzedaży piętra, potem 
z uwagi na wiele uwag z tej opcji się wycofano. On proponował sprzedaż jednego skrzydła 
budynku ale nikt tej propozycji nie podjął, za to wskazano na sprzedaży całości. Uważa, że 
nic nie stoi na przeszkodzie, aby Samorząd Mieszkańców zebrał się jeszcze raz, zaprosił 
Burmistrza i Radę, podał temat spotkania: sprzedaż Przychodni i w ten sposób można byłoby 
do tematu powrócić dopóki nie ma przetargu. Najlepiej byłoby zorganizować takie spotkanie 
w przeciągu tygodnia i zaprosić na nie cala gminę. 
 
Radny Kuszewski zgodził się z tym, że podnoszono kwestię, iż  sprzedaż piętra budynku 
obniży wartość całości ale jako argument przeciwko tematowi sprzedaży w ogóle. Od 
początki twierdził i uważa tak do dnia dzisiejszego, że ten budynek powinien zostać 
własnością Gminy Więcbork. Przeprosił też, jeżeli władze Gminy czują się dotknięci tym, że 
nie otrzymały indywidualnego zaproszenia na spotkanie Samorządu. Ogłoszenia o spotkaniu 
pojawiły się natomiast w prasie oraz na słupach ogłoszeniowych i w punktach handlowych. 
Fakt na który wskazał Burmistrz, że sprzedaży nie sposób konsultować tylko z mieszkańcami 
Więcborka, bo z budynku korzystają mieszkańcy całej gminy, został również podniesiony  
w piśmie – wniosku Samorządu Mieszkańców i wskazywał na to, że konsultacje winny objąć 
zarówno mieszkańców Więcborka, jak i sołectw. Burmistrz mówił, że jeżeli sprzedawana jest 
droga, czy tym podobna rzecz o znaczeniu lokalnym w sołectwach to są konsultacje , więc 
sprzedaż takiego budynku, istotnego dla mieszkańców powinna być tym bardziej poprzedzona 
konsultacjami z Samorządem i sołectwami. Nie wpadł na ten pomysł, by sprawa sprzedaży 
przeszła również przez  Samorząd Mieszkańców ale zwróciło mu na to uwagę kilkoro 
mieszkańców. Pytali oni dlaczego jeżeli sprzedawane jest coś w sołectwie, to ma ono prawo 
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się wypowiedzieć, a w mieście Więcbork, zbycie budynku tak ważnego dla mieszkańców, 
odbywa się bez konsultacji z nimi. Zgadza się z tym, że w tej chwili Burmistrz wykonuje 
decyzję Rady ale uważa też, że dopóki „piłka jest w grze” warto zawalczyć żeby tą uchwałę 
unieważnić i podjąć uchwałę, w której wycofamy się z tej sprzedaży. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka odnosząc się do użytego przez przedmówcę słowa 
„urażeni” podała, że nie czuje się urażona brakiem zaproszenia. Uważa natomiast, że 
mieszkańcy przez to, że radny nie poinformował władz o spotkaniu, nie otrzymali pełnej 
informacji w tym zakresie. 
 
Radny Kuszewski zapewnił, że powiedział o wszystkich argumentach, jakie padały za 
sprzedażą budynku, jak również to że pozostaje dzierżawa wieczysta gruntu. Nie zmieniło to 
jednak podejścia obecnych na spotkaniu mieszkańców do sprawy. Nie bywa na zebraniach 
sołeckich i nie wie ilu tam mieszkańców przychodzi ale zawsze można tak powiedzieć, że 
grupa dwudziestu, czy trzydziestu osób  jest niereprezentatywna dla całej społeczności. Osoby 
uczestniczące w spotkaniu Samorządu stwierdziły, że chcą przyjść, więc przyszły i zajęły 
głos. 
 
Szanowni Państwo, nigdy dotąd żadna sprzedaż na terenie gminy i w mieście nie była 
konsultowana z Samorządem Mieszkańców. Pamiętajmy, że samorząd jako taki ma troszkę 
inna strukturę niż sołectwo i zaangażowanie tych mieszkańców jest też znikome. Nie chce 
nikomu ubliżać, ale  uważam, ze gdyby było tak jak w referendum 30% mieszkańców 
mogłoby się wypowiedzieć  w tej kwestii, wówczas byłoby to inaczej. Nie uważam jednak, 
żeby to coś w tej chwili mogło zmienić, ponieważ jakiekolwiek wycofanie się ze sprzedaży 
będzie miało znaczący wpływ na budżet Gminy. Ta pozycja sprzedaży została również przez 
Państwa ujęta w budżecie. Odchodzenie od pewnego rodzaju działań, które są zaplanowane 
na ostatnią chwile, spowoduje, że my nie zamkniemy budżetu, a o to chyba Panu chodzi Panie 
Kuszewski, a Pan jest człowiekiem światłym i mającym pojecie o budżecie i finansach 
publicznych i o tym jak funkcjonuje nasza gmina. W tym czasie nawet jeżeli byśmy chcieli 
nie zrobimy przetargu, bo nie zdążymy – przetarg na obsługę – na kredyt i nie zamkniemy 
budżetu. O ile ja jestem w stanie to zrozumieć, że państwo chcecie konsultacji, chcecie 
rozmawiać, chcecie mieć jako Samorząd Mieszkańców wpływ na to co dzieje się w naszej 
gminie, o tyle robienie tego w tym czasie jest dalekie od odpowiedzialnego zachowania. 
najbliższa sesja jest pod koniec listopada będziemy po konsultacjach, te konsultacje  
z założenia winny odbyć się w całej gminie i jeżeli głosem społecznym będzie sprzeciw 
wobec sprzedaży, to załatwimy cały budżet. Ma Pan tego świadomość Panie Kuszewski – 
mówił Burmistrz Wi ęcborka  
 
 Panie Burmistrzu, uważam to za dalece niesmaczne sugerowanie, że chodzi mi o to, żeby nie 
spiąć budżetu, czy nie wykonać budżetu. Być  może Pana opinia jest taka, zresztą Pan się już 
wypowiedział, ze dla Pana kampania wyborcza się już rozpoczęła. Uważam, że budynek,  
o którym mówimy, jest na tle ważnym budynkiem. Pan się pytał ile razy  konsultował Pan  
z samorządem mieszkańców sprzedaż czegokolwiek w mieście, a ja się pytam ile tego typu 
budynków Pan sprzedał do tej pory w mieście i nie konsultował z Samorządem? – radny 
Kuszewski. 
 
Radny Grabinski przyznał, że rzadko uczestniczy w posiedzeniach Komisji i na sesjach ale 
od trzech lat odnoszę wrażenie, że się nic nie zmieniło. Radni mogą mieć chyba pretensje 
sami do siebie pamięta, jak Pan Skaza wystąpiła sesji żeby tego budynku nie sprzedawać. 
Było to jeszcze przed podjęciem uchwały, a radni nie zrobili nic. Teraz trzeba sobie tylko 



16 
 

zadać pytanie na czym więcej zyskamy. Można było zrobić dobrze gdyby odpowiedni 
wcześniej przedstawili odpowiednią umowę dzierżawy i zarabiać na tym cały czas tylko 
pojawia się pytanie - jeżeli „PROVITA” wyszłaby z naszego Ośrodka i postawiła za 
2.000.000,00 zł parterowy budynek / bo nie muszą mieć tylu gabinetów, co obecnie/, co 
Gmina zrobi z budynkiem Ośrodka? Tu należałoby przedyskutować, co dla Gminy byłoby 
korzystniejsze. Jest to kolejny przypadek, kiedy część radnych nie reaguje, nie podejmuje 
tematu. Burmistrz ma duży autorytet wśród radnych i jak jest coś ustalone – uchwalone, to 
większość radnych na ten temat nie dyskutuje.  Najczęściej budzimy się, czy też część 
radnych się budzi, kiedy jest już za późno. I to też jest wina radnych, bo podchodzimy do 
pewnych spraw, jak wszystko jest już w procedurach rozpoczęte. Nie jest też prawdą, że nie 
wykonamy budżetu. Skarbnik powiedziała, że jest to problem ale nie jest to niemożliwe żeby 
jeszcze ten budżet wykonać. Pozostaje jedynie kwestia rozmowy z bankami, jest to do 
uzgodnienia. 
 
Tegoroczny budżet nie zostanie wykonany bez sprzedaży. Mówiłam o przyszłorocznym – 
sprostowała Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
A pytanie Pana Wobszala było o tegoroczny budżet – radny Grabinski 
 
W tym roku płatności rat i odsetek mamy na koniec miesiąca, więc analogicznie zostały nam 
trzy płatności do  uregulowania. Większość rozchodów na ten rok a zaplanowane zostały  
w 2013 na 2.500.000,00 zł, jest zrealizowana. W tym roku nie musimy jeszcze spełniać 
kryterium wynikającego z art. 243, natomiast od przyszłego roku takie założenia musimy 
spełniać. Na przyszły rok nasze rozchody są zaplanowane w wysokości już tak obniżonej,  
w związku z podpisanymi aneksami, do kwoty 940.000,00 zł. Gdyby na chwile obecną nie 
były wykonane dochody ze sprzedaży majątku – niebyły wykonany budżet z dużym 
prawdopodobieństwem, trzeba byłoby, o ile nie wiem trzeba byłoby to sprawdzić, obniżyć 
koszty obsługi naszego długu czyli rozchody, a jeżeli chodzi o odsetki, to ich obniżyć nie da 
rady, bo są uzależnione od kwoty zadłużenia – Skarbnik Gminy. 
 
Radny Kuszewski wskazał, że świetną odpowiedzią na to, czy budżet można byłoby spiąć- 
wykonać czy nie, jest częściowo przykład poprzedniej sesji, na której podjęto uchwałą 
zmiany na kwotę 300.000,00 zł. Kiedy radni powiedzieliby, że nie dokonujemy zmian  
w oczekiwaniu na rozwój sytuacji i przyblokowaliby środki, wszystko dałoby się spiąć. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
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